
ΕΝΩ ΣΑΠΙΖΕΙ ΣΤΑ ΧΩΡΑΦΙΑ

Καθοριστική η ερχόμενη 
για την παραγωγή ντομάτας Ν. Λάρισας

« Ο ΥΦ. κ. ΜΩΡΑΪΤΗΣ ΘΑ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΑΒ 
*  Ο κ. ΠΑΤΑΚΗΣ ΑΠΑΝΤΑ ΣΤΟΝ κ ΝΟΜΑΡΧΗ ΚΑΙ ΤΟΝ κ ΚΑΤΣΑΡΟ
Καθοριστική θά είναι ή έρ- ^\0Ηθώ„® υγ,. ,Υ.ενικά ,_σμΜδ&ήίώρΐΛ 071 βέ τ$ βιοΡθχανική ντομάτα καί τό

χόμενη Δευτέρα, γιά τούς *~Εν τώ μεταξύ παράλληλα μέ τους__ πρόβλημα πού άντιμετωπίζουν οί
παραγωγούς βιομηχανικής — ντοράιόπαραγωγρύς θ ά κάνουν , παραγωγοί τού νομού μας.
τομάτας τού νομού Λάρισας.' Μέ τήν Επιστολή του κ. Νομάρχη

Οποις είναι γνωστό-καί σύμφωνα "'γώγόί πού άντιμεκοπίζουν .παρότ.__„μπαίνουν δύο ζητήματα:
μέ δήλωση τού γενικού γραμματέα ~'Ρ0κΓπρόβλ7)ματα καί έφόσογάμϊ;^. άί 1> 0τι ύ έκπρδσωπος τών Αγροτι
κ ά  ύπ Γεωργίας κ. Παπαθανασίου -  Τ^άντη«] πρΰ^άΐέώούν «¿νΒάκο..· " *'ών Συλλόγων -  δηλαδή έγώ προσ- 
τήν Λευτέβα 6 υφυπουργός κ. Γ. νόποιεΙ τάαίτήματάτόυς ·', παθώ νά παραπλανήσω τους άγρό-

-  1 |  ■** | ® | τες®ναιρερόμενος στις δεσμεύσεις.......  ^  _____________ ν . ....................
ΑΠΑΝΤΑ... τής ΕΟΚ ένώ $6 έπρεπε νά τούς ένη-

Στό μεταξύ μέ έπιστολή πρός τήν μερώσω Εγκαίρως γιά τό πόσα
Γ  Λ  ----------- Λ» .  . ----------

ΜΕΤΑ ΤΙΣ ΑΓΡΟΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΤΟΠΟΙΗΣΕΙΣ ;

συμβαίνει με το θέμα 
βιομηχανικής ντομάτας

.... . 'Τ -"¡»»Ι«· «Μ- ̂ ^ ιΒ ίλ  Τί,ΤΡΕ· ΐ  ι ρ ε τ « -  ] ΙΤΓΒΊίΓ τι ¿»μ · »  ·'*« |Β Β |Η ΙΙΒ Ι|  'ΓΐΤΪ 'Ρ 1 ^* Ι?̂ ΙΒ̂ ΙΙΜ!ί%τη ιυ-π-μιοτ''· ·' Ί  »■ . , ί . ·) ·>  .

• ΔΙΕΥΚΡΙΝΗΣΕΙΣ ΤΟΥ ΥΓΤΓΞΩΡΠΑ?
ΑΟΚΝΑ, 1 0 - (ΑΡΕ/. σισ μαζί τους,ης ποσοτηι;:ς κατά

Κινητοποιήσεις πραγματα- βιομηχανία και τα στρέμματα κατά 
ποίησαν πρόσφατα παραγωγοί νομό ώστε να υπάρξει πλήρης δία- 
βιομηχανικήςντομάισςατ οποίοι οφόλιοη όλων των ενδιαφςρομέ-
ανησυχούν για την ρηα ρρόφ ηή^^1» ^  β χΡ ? · 1\·
οη της παραγωγής τους. Στον προγραμματισμό αυτό τα
Το υπουργείο Γεωργίας σχετικά κριτήρια που λήφθηκαν υπ' όψη 

μέ το θέμα αυτό διευκρινίζει τα ε · ήταν η παραγωγή των 3 τελευταίων 
ξής: ετών, η χρηματοληπτική ικανότητα

«Η ανεξέλεγκτη αύξηση της πα- των βιομηχανιών κΧπ. 
ραγωγής οδηγεί σε προβλήματα κα· Προκειμένου να υλοποιηθεί ο προ-

Μωρά (της θά άπαντήσει όν ή κυβέρ
νηση είναι διατεθειμένη νά χρήμα-'
τοδοτήοει ή όχι τήν συνεταιρισπκή Η Ρ Η )Ν | | |  Β Ρ ^ (Ρ Κ Ρ | ( ( ( Η
ΛΑΒ γιά άπορρόφηση τής τομάτας «Ε» ό γραμματέας τής Ομοσπονδίας στρέμματα πρέπει νά καλλιεργη
τών παραγωγών τής Λάρισας πού Αγροτικών Συλλόγων Ν. Λάρισας κ. σουν.Επίσης-λέειόκνομάρχης-
άρχισε νά σαπίζει ήδη στά χωράφια. Γιάν. Πατάκης, άπαντά στις άπόψεις ότι δέν έχω δίκαιο πού άναφέρομαι

Σέ-Π£&1πτωση πού ιι άπάντησπ του τόσο τού νομάρχη κ. Απ. Βλασιάδη σέ όλους τους ντοματοπαραγωγους
όσο καί τρύ βουλευτή τής Ν.Δ. κ. γιατί μόνο ένα μέρος άπό αυτούς

-»^9ΥώΥβίχίναμ.άπα«ιασιαμέγρΙ“  Νικ. Κατσαρού. θίγονται
.υαΐΓμ^βο.ιΙν.αϊέ.άγ.οΒίίπιικέ^.κΐγ^- Συγκεκριμένα στήν άπι- 2) Οτι υπήρξε προγραμματισμός
4Β5.ώί2£ξς· Τήν μορφή πού θά έχουν στολή αναφέρονται τά έξής: άπό τούς Ενδιαφερομένους φορείς
οί κινητοποιήσεις αύτές συζήτησαν «ΚύριεΔιευθυντή νιά τό πώς θά γίνει ή κατανομή,
οί τοματοπαραγωγοίσέσυγκέντρω- Υστερα άπό τή δημοσίευση, στήν στόύς νομούς, βιομηχανίες, κοινό-
ση πού πραγματοποίησαν χθές τό Εφημερίδα σας μιάς Επιστολής του ΐητες κλπ καθώς και γιά τά κριτήρια
βράδυ στόν Αμπελώνα. κ. Νομάρχη καί ένός τηλεγραφήμα- :.πού θά Ιοχύσουν.

Μετά τήν συζήτηση οί ντοματοπς- τος τού βουλευτή κ. Ν. Κατσαρού Πουθενά όμως δέ γίνεται λόγος 
ραγωγοί άποφάσισαν, σέ περίπτωση είμαι ύποχρεωμέγος νά διευκρινίσω ότι στις 4/4/84 πού έγινε ή κατανομή
αρνητικής'άΜντήόέώς'νά πράγμα- όρισμένα ζητήματα παύ έχουν σχέ- τά περισσότερα χωράφια είχαν καλ

.·.·..Γέτ ·̂.“ .......... "  : : : λιεργηθεί και οί άγρότες είχαν κά
νει άρκετά έξοδα. Καί ένώ έπιρρί- 
πτεται εύθύνη οπή συνεταιριστική 
βιομηχανία, ούτε λόγος γιά τό πώς 
θά λυθεί τό πρόβλημα Εκατοντάδων^ 
παραγωγών πού δέν τούς παίρνουν’ 
ούτε κιλό ντομάτας. λ

Μέ τό τηλεγράφημα πού 6 βόυ-/ 
λευτής κ. Κατσαρός προσπαθέί νά 
πετύχει πολλά πράγματα μαζί-Καί νά 
φανεί ότι πιιμπέραοτέκεται στόν ά- 
γώνα τών ^ρπγωγών νά έχει τά > 
άνάλογα ό ι ^ ή  όάν βουλευτής τής τ 
άντιπολ ίτευσηΐί άλλά καί άπ' όλη τήν , 
Ιστορία αυτή ή ΕΟΚ νά βγει λάδ; ρί
χνοντας τήν εύθύνη ατούς συνεται
ρισμούς, Εντύπωση μάλιστα προκα- 
λείό δρόμος πού ό κ. Κατσαρός προ- ( 
τρέπει τούς άγρότες να άκολουθή- 
σοον γιά τή λύση τού σοβαρού προ
βλήματος τους. Οχι τό δρόμο του έ- 
νωμένου άγώνα άλλά τή δικαστική 
όδό.Ν’άρχίσουν δηλ. οι άγρότες τις \ 
μηνύσεις Ενάντια στό συνεταιρισμό. 
Δέ νομίζουμε πώς όλα μπορεί νάέ-  ί 
χουν σχέση μέ τά συμφέροντα τών 1 
άγροτών και τού άγροτικου κινήμα
τος.

Θά ήθελά νά έπισημάνω ότι: 7
Απ’ τήν έπιστολή του κ. Νομάρχη 

προε,ύπτομφόριιίμένα Ερωτήματα: 
Πιστεύειο κ νομάρχης ότι ή άπο- 

σιώπηση τ^.δΐσμεύέ·*''«' πού έπι- 
βάλλει ή Γδ^ι,μ ί που‘ή αμβζρνηση 
τις άποδέχκιαι είναι σωοιπ ιίΛμμο- 
φόρηση τών ό\ ροτών: Τότε άς μάς 
πει άν -  άπ' αύτή τήν άποψη -  ό κ. 
Κατσαρός τοποθετεί σωσιά τό πρό
βλημα άφού μέ τόση Επιμέλεια 
προσπαθεί νά κρύψει τις εύθύνες 
τής ΕΟΚ. Τό άγροτικό κίνημα πάν
τως δέν είχε ούτε έχει τέτοιες θέ
σεις. Πιστεύει άκόμα ό κ. Νομάρχης 
πώς τά καθήκον τών Εκλεγμένων έκ- 
προσώπων τής άγροτιάς είναι νά , 
τρέχουν νά «Ενημερώνουν καί νά , 
καθοδηγούν» τούς άγρότες γιά τήν 
περικοπή τών καλλιεργειών πού ά· 
ποφασίζει π ΕΟΚ καί όχι νά τούς ύ- , 
ποδείχνουν λύοεις καί νά πρώτο- ·( 
στατούν στούς άγώνες τους;

Εμείς Επιμένουμε πώς ό ρόλος 
τών μαζικών όργανώσεων τής άγρο- 
τιάς δέν είναι νά γίνονται συνένοχοι 
στις άνχιαγροτικές μεθοδεύσεις 
τής ΕΟΚ,

τά την εποχή επεξεργασίας τηςβιο 
μηχανικής ντομάτας, ουρές στα ερ
γοστάσιά, υποβίψμιοή της ποιότη-

γραμματιαμός αυτός αποφαοίατη- 
κε η διαδικασία υπογραφής προ
συμφώνων σποράς μεταξύ τωνβιο-

τας κ,λπ. που οδηγούν σε μείωση ύί Χανιών και των συνεταιριστικήν 
του εισοδήματος του παραγωγού άιγανώοεων ώστε να εξασφαλι-
καί δημιουργεί προβλήματα στη διά
θεση του προϊόντος.

Το υπουργείο Γ:ωργίας προκει- 
μένρυ να προληφθούν όλα αυτά τα 
φαινόμενα, να διασφαλιστούν τα συ μ 
φέροντα ιης εθνικής οικονομίας και 
να εξασφαλιστεί η ομαλή διάθεση 
ιφν ετοίμων προϊόντων ντομάτας, 
προγραμμάτισε μετά από συμφω
νία με τους συνεταιριστικούς και 
του συνδικαλιστικούς φορείς των 
παραγωγών και των βιομηχανιών 
και με διαρκή επαφή και συνεργα-

α · φ γ οι παοανωγοί ότι θα απορ- 
ρι ψηθεί ο μ ζ .'.1 ^ ^ α γ ω γ ι τους. 

Αξίζει να τονισσιχΌπ κι.ν,ά τον 
προγραμματισμό έγινε αυξη /η ιης 
παραγωγής σε σχέση με το ·1983 
κατά 30% περίπου, ο προγραμματι
σμός δηλαδή στόχευε σε 1.450.000 
τόννους άρα οποιαδήποτε υπέρβα
ση και οποιοδήποτε πρόβλημα δη- 
μιουργείται στον τομέα της παρα
γωγής και της απορρόφησης της 
παραγωγής είναι ευθύνη όσων υ- 
περέβησαν τον προγραμματισμό».
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μ >\a u  μυ«\υ^ iu  »ΐμ.9ρΛΐ|μα υψυμν*
ϊνο τη βιομηχανική ντομάτα; Μή- 
ος οί περικοπές σ' αυτό τό προϊόν 
jvoör.uovToi μέ μέτρα γιά τήν ένί- 
<υσίτ άλλων δυναμικών καλλιερ- 
;ιών; Απ' ότι ξέρουμε, τήν ίδια τάχη 
(ουν καί το βαμπάκι, Τά τεύτλα, ό 
ιπνός κλπ Kpl τώρα θά άναφερθώ 
• ίς προτάσεις πού πιστεύω έγώ 
ός μπορεί νά δώσουν λύση στό 
ιόβλημα όπως έχει-διαμορφωθεί ή 
ιτάσταση. Και πισΐεύω ότι οί λύ- 
:ις αύτές είναι έφικτές άν ή κυβέρ- 
ίση τηρήσει τήν υπόσχεση πού ό 
, πρωθυπουργός/δωσε στή Λάρι- ’ 

«Τιμές στην Αθήνα καί όχι στις * 
3υξέλλες»; u
1) Νά άποφασίσει ή κυβέρνηση τή α 
ιηματοδότηση τής συνεταιριστι- ·λ 
:ς βιομηχανίας (πρώην ΛΑΒ) γιά νά u 
ιορέσει νά άποροφήσει τόση ντο- η 
ίτα όση είναι καί ή δυναμικότητα
>υ έργοσιασίου Δηλαδή 60-65 χιλ 
ιννους. ; '
2) Νά χρηματοδοτήσει έπίσης ή 
ιβέρνηση -  ένάντια στις έπιταγές 
ίς ΕΟΚ -  τήν άπορόφηση τής ντο- 
Χτας πάνω άπ' τό όριο Πού έχει κα- 
ιριστεί γιά κάθε βιομηχανία καί 
)ύ είναι opio τής ΕΟΚ. Διαφορετι- 
ί δέν έχουν νόημα σέ παραινέσεις 
ίς κυβέρνησης γιά αύξηση τής πα- 
τγωγικότήτας όταν ό'άγρότης ά- 
ίνίζεται νά πετύχει καλή στρςμμα- 
κή άπφδοση καί στό τέλος άναγ- 
ιζεται γάθυοιάσει τή μισή παραγω-
\ του οτίς «κατανομές» πού προα- § 
»φράζονται στις ξΡρμξέλλες. ri 
Νά λοιπόν πού t'\  πρόβλημα τής 
άθεσης τής βιομ /χανικής ντομά- ! 
ις είναι πρόβλήιίί . πού άφορά ό- 
ιυς τους ντοματη/(αραγωγρύς καί 
ιούς τους άγρόή,ς καί όχι μερι-/  
ους όπως ίσχυρίξ/ιται ό κ. νομάρ</, 
Κ ”. / /  „
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